

# PORTFOLIO DANA IMPAK



**Dana Impak terus melabur dalam bidang bersifat pemangkin yang mengukuhkan daya saing ekonomi Malaysia dan meningkatkan daya tahan negara, demi menzahirkan manfaat sosioekonomi dan impak kepada rakyat.**

Sebagai salah satu tonggak di bawah strategi Memajukan Malaysia, Dana Impak menyaksikan peruntukan sebanyak RM6 bilion merentasi enam tema utama:

<p><b>Masyarakat Digital dan Hab Teknologi</b> Manfaatkan pendigitalan dan perkembangan teknologi untuk meningkatkan kecekapan dan pertumbuhan ekonomi</p> 	<p><b>Kesihatan Berkualiti dan Pendidikan untuk Semua</b> Memastikan akses yang sama kepada kesihatan dan pendidikan di tengah-tengah anjakan demografi global</p> 
<p><b>Pekerjaan Baik dan Mobiliti Sosial</b> Merapatkan jurang pendapatan dan kekayaan untuk memastikan kestabilan sosial masa hadapan</p> 	<p><b>Jaminan Makanan dan Tenaga</b> Memastikan ketersediaan dan sekuriti sumber kritikal seperti makanan, air dan tenaga</p> 
<p><b>Membina Ketahanan Iklim</b> Mengekal dan lindungi satu-satunya habitat yang kita tahu</p> 	<p><b>Persaingan di Pasaran Global</b> Kekal berdaya saing dalam dunia multipolar</p> 

Pada 2023, Dana Impak mengenal pasti projek bernilai lebih RM800 juta merentasi enam tema utama. Beberapa sorotan daripada 2023, mencakupi:

## Memupuk Ekosistem Perusahaan Bersaiz Mikro, Kecil dan Sederhana (PMKS)

Kami telah melabur dalam sebuah syarikat teknologi insurans tindakan penuh tempatan, **PolicyStreet**, untuk meningkatkan perlindungan bagi rakyat Malaysia yang kurang mendapat perkhidmatan, dengan lebih 500,000 pekerja sambilan dan 50,000 PKS meraih manfaat daripada serangkaian produk dan perkhidmatan PolicyStreet.



► PolicyStreet diiktiraf sebagai Syarikat Pemula Teknologi Insurans Terbaik pada majlis Fintech Frontiers Awards Malaysia 2023.

## PORTFOLIO DANA IMPAK

Bersama-sama dengan CGC Digital, kami telah melabur dalam **Funding Societies**, sebuah platform kewangan digital PMKS bersepadu yang terbesar di Asia Tenggara, untuk memperluas akses pembiayaan kepada perniagaan yang tidak dan kurang mendapat perkhidmatan. Di Malaysia, Funding Societies menasarak untuk menanganikan jurang pembiayaan sebanyak RM90 bilion untuk PMKS. Funding Societies akan menggunakan pelaburan tersebut untuk meluaskan liputan di Malaysia ke kawasan melangkaui Kuala Lumpur, Selangor, Pulau Pinang dan Johor. Menjelang akhir 2025, ia menasarak untuk memberikan perkhidmatan kepada lebih 25,000 PMKS di seluruh Malaysia. Untuk mencipta impak yang lebih ketara, pelaburan tersebut akan memudahkan usaha CGC Digital dalam menempa kemajuan ke arah keterangkuman kewangan. Ini termasuk membangunkan produk jaminan digital yang inovatif dan model pemarkahan jaminannya sendiri yang bertujuan mengecilkan jurang dan menanganikan masalah utama yang dihadapi oleh PMKS apabila ingin mendapatkan sumber pembiayaan.

### Memacu Keusahawanan – Future Malaysia Programme (FMP)



► Hari Ekspo Malaysia Plug and Play yang sulung bersama rakan kongsi strategik Khazanah Nasional, CelcomDigi, Sime Darby Plantation dan Kumpulan EDOTCO, berterusan mempercepatkan pertumbuhan ekosistem inovasi di Malaysia.

#### Future Malaysia Programme (FMP)

meneruskan usaha menyokong usahawan dan ekosistem modal teroka (VC). Pada asasnya ia berhasrat mengukuhkan ekosistem permulaan, kerana ia penting dalam memacu keusahawanan, pekerjaan, inovasi dan pelaburan di seluruh negara.

Menerusi FMP, kami menjalin kerjasama dengan pengurus VC yang mantap, program usaha niaga korporat serta platform inovasi terbuka. Ini termasuk perkongsian penting dengan firma VC terkemuka seperti Gobi Partners dan 500 Global, demi memanfaatkan rekod prestasi pelaburan dan kepakaran mereka untuk memudahkan pertumbuhan syarikat Malaysia pada skala antarabangsa. Di samping itu, kerjasama kami dengan

program pemecut teknologi PETRONAS FutureTech 3.0 membuktikan dedikasi kami untuk merapatkan badan korporat dengan ekosistem permulaan yang dipacu teknologi, membuka laluan kepada sinergi baharu dan meningkatkan nilai perniagaan merentas pelbagai industri.

Tambahan lagi, perkongsian kami dengan platform inovasi global seperti Plug and Play serta Antler memberi penekanan terhadap misi kami untuk memupuk bakat keusahawanan Malaysia. Perkongsian ini menyediakan akses kepada rangkaian pelabur dan penasihat global serta membuka pintu kepada peluang baharu, mendorong usahawan dan syarikat permulaan Malaysia ke arah pengembangan dan kejayaan antarabangsa. Usaha strategik ini adalah penting kepada matlamat kami yang menyeluruh, iaitu untuk melonjakkan kedudukan Malaysia sebagai hab inovasi dan keusahawanan yang amat berdaya maju di persada global.

Akhir sekali, Khazanah telah ditugaskan untuk menerajui usaha pengukuhan ekosistem VC melalui pemusatan agensi VC seperti Penjana Kapital dan Malaysia Venture Capital Management (MAVCAP) seperti yang diumumkan dalam Belanjawan MADANI 2024. Mandat yang diberikan oleh kerajaan ini selaras dengan objektif inisiatif FMP.

# PORTFOLIO DANA IMPAK

## Meningkatkan Kelompok Bakat Malaysia – Future Malaysia Skills

Pada 2023, kami melancarkan inisiatif **Future Malaysia Skills (FMS)** untuk menambah kelompok bakat Malaysia merentas pelbagai sektor, di samping menangani jurang kemahiran yang semakin meluas. FMS turut menyokong inisiatif FMP dengan mewujudkan saluran pembekalan bakat yang penting untuk ekosistem pemula tempatan dan usaha niaga korporat. Matlamat FMS adalah untuk memacu pembangunan bakat secara berterusan dan mempersiapkan Malaysia untuk masa depan pekerjaan dengan menggalakkan bentuk kemahiran yang mempunyai permintaan yang tinggi dan menyediakan akses kepada pekerjaan berkualiti tinggi, memupuk industri yang berdaya saing serta menyokong juara tempatan, selaras dengan tema-tema utama Dana Impak. Beberapa program meningkatkan tahap kemahiran dan mengasah semula kemahiran digital yang diperkenalkan melalui Future Malaysia Skills merangkumi:

- **42 Malaysia**, sebuah sekolah sains komputer rakan-ke-rakan yang inovatif, bermatlamat membangunkan 10,000 bakat teknologi mahir sepanjang satu dekad. Asas telahpun diletakkan untuk 42 Malaysia berkembang dari kampus utama kami, di 42 Kuala Lumpur, ke kampus baharu di Pulau

Pinang dan Iskandar Puteri pada 2024. Kampus di kawasan lain, termasuk di Malaysia Timur, turut berada dalam perancangan.



► Di 42KL, pelajar mengambil bahagian dalam pembelajaran rakan-ke-rakan, memandangkan program ini disusun untuk memudahkan penglibatan kolaboratif dalam kalangan rakan sebaya untuk pembelajaran.

- **Pembangunan set kemahiran khusus seperti KiddoCare**, iaitu sebuah platform perkhidmatan penjagaan atas permintaan, dengan lebih 13,000 wanita diperkasa dari segi ekonomi sebagai penjaga profesional. Seiring dengan aspirasinya untuk menjadi penyedia penyelesaian penjagaan hujung ke hujung, KiddoCare berhasrat menceburi bidang penjagaan warga emas, bermula dengan inisiatifnya untuk membangunkan pengasuh warga emas generasi baru melalui kerjasamanya dengan Program

Pembangunan K-Youth Khazanah. Inisiatif pembangunan yang lain termasuk program pensijilan dalam bidang seperti teknologi maklumat komputer dan kejuruteraan, menerusi kerjasama dengan peneraju industri.



► Melalui pelbagai program peningkatan kemahiran, Kiddocare memperkasa wanita untuk mencapai kemamparan ekonomi, meningkatkan status pengasuh kepada profesional, dan membina komuniti yang berdaya tahan untuk masa depan penjagaan.

- Menerima pakai pendekatan seluruh masyarakat bagi memperkasa generasi bakat akan datang menerusi jalinan kerjasama dengan organisasi kedermawanan, termasuk Yayasan Hasanah, untuk memperluas akses kepada pendidikan melalui sokongan kewangan untuk kumpulan berpendapatan rendah.

## PORTFOLIO DANA IMPAK

### Memperkuh Keterjaminan Makanan melalui Inovasi dan Pelaburan Strategik



- ▶ Cabaran Impak Inovasi Khazanah 2023 turut mendapat sokongan daripada Rakan Kongsi Program Dana Impak kami, serta Plug and Play APAC, Rakan-rakan Jangkauan - Impact Circle, Cradle dan MYStartup, serta Rakan Pembiayaan 500 Global, Gobi Partners dan Agrobank.

Kami telah menyelesaikan Projek Semai pada tahun 2023, sebuah kaji selidik komprehensif di seluruh negara yang melibatkan lebih daripada 2,500 pekebun kecil Malaysia. Pandangan dan penemuan daripada kaji selidik ini, yang diterbitkan di laman web kami pada akhir tahun lalu, menyediakan data berharga untuk membentuk strategi dan dasar pertanian masa hadapan. Malah, salah satu penemuan kaji selidik mencadangkan bahawa perubahan iklim adalah cabaran utama bagi sektor ini, yang membawa kami kepada pelancaran Cabaran Inovasi Impak Khazanah 2023 (KIIC 2023).

➤ Ketahui lebih lanjut melalui <https://semai.khazanah.com.my/> dan <https://www.khazanah.com.my/kiic/>

KIIC 2023 adalah satu inisiatif untuk memperkuh aspek keterjaminan makanan di Malaysia dalam menghadapi cabaran iklim. KIIC 2023 memberi tumpuan kepada penjana idea pelaburan

untuk menangani cabaran iklim demi keterjaminan makanan di Malaysia. Daripada KIIC 2023, kami telah memilih 15 finalis daripada pelbagai profil perniagaan, termasuk protein alternatif, penyelesaian automasi untuk agromakanan dan platform pasaran. Demi menyokong potensi dan impaknya terhadap industri pertanian, projek-projek inovatif ini dianugerahkan geran mencecah sehingga RM5.05 juta.

Komitmen kami untuk menjadikan industri pertanian kalis masa depan dibuktikan selanjutnya menerusi pelaburan kami dalam **BoomGrow**, sebuah pengendali syarikat persekitaran pertanian terkawal (CEA) tempatan. Pelaburan ini, yang dibuat melalui Gobi Dana Impak Ventures, menyerlahkan dedikasi kami untuk menghasilkan penyelesaian yang mampan dalam landskap pertanian yang sentiasa berkembang. Dalam mengatur langkah ke hadapan, kami akan terus meneroka pelaburan berkaitan agromakanan yang melibatkan penerimgunaan teknologi untuk meningkatkan produktiviti dan kecekapan pengeluaran makanan, memastikan masa depan makanan yang berdaya tahan dan terjamin untuk Malaysia.

### Mengukur Impak Kami

Kami terus memperhalusi **rangka kerja SEMARAK**, iaitu alat penilaian impak yang kami bangunkan untuk mengukur impak kemasyarakatan atau penciptaan nilai kemasyarakatan dalam perjalanan kami membina negara. Rangka kerja ini menyepadukan metodologi global sambil menyesuakannya agar menepati konteks Malaysia, dan ia merupakan langkah penting dalam perjalanan kami ke arah penilaian impak yang komprehensif. Kami

telah melaksanakan rangka kerja ini merentas semua inisiatif impak Khazanah, bermula dengan 42 Malaysia. Usaha ini akan melibatkan penjejakan metrik prestasi utama seperti bilangan graduan, kadar kejayaan dalam penempatan kerja, markah kepuasan majikan dan statistik demografi, termasuk kumpulan pendapatan dan taburan geografi.

### Melangkah ke Hadapan

Impak daripada pandemik telah menunjukkan dengan jelas bahawa pendekatan bersandarkan seluruh anggota masyarakat (all-of-society) adalah perlu untuk menangani cabaran kemasyarakatan dengan berkesan. Selaras dengan pengajaran yang diperolehi ini, kami menekankan kerjasama merentas enam tema Dana Impak, dengan meneroka peluang kerjasama yang menyerlahkan lagi impak kami. Memperkenalkan secara bersama produk jaringan keselamatan kewangan untuk pekerja sambil dalam sektor penjagaan kanak-kanak oleh PolicyStreet dan KiddoCare merupakan suatu contoh bagaimana syarikat portfolio Dana Impak bekerja secara kolektif ke arah mencapai matlamat impak kami. Lebih-lebih lagi, inisiatif kami, terutamanya dalam isu keterjaminan makanan dan pembangunan bakat, telah dirangka untuk menangani keperluan segera dan menjadi asas kepada pertumbuhan mampan dan daya tahan ekonomi Malaysia.

Dalam mengatur langkah ke hadapan, tumpuan kami kekal ke arah memupuk inovasi, meningkatkan daya saing ekonomi, dan membina negara yang berdaya tahan melalui pelaburan dan perkongsian strategik.